

Referat

Møde: Bestyrelsesmøde

Sted: Viborg Rideklub

Dato: d.10/11 2025 kl.19.00

Deltagere: Grethe Hassing, Bo Poulsen, Bruno Simonsen, Anette Bro Christensen, Maria Sigby, Annemette Kjærsgaard, Niels Henrik Christensen, Lone Svenstrup og Finn Jensen

Afbud: Ingelise Christensen, Søren Krogh

Sted: Viborg Rideklub

Kage: Finn

1. Økonomisk status (budgetopfølgning mv.)
 - a. Overordnet ser det godt ud. Fortsat godt styr på udgifter
 - b. Vedr. jordkøb afventes formelt set godkendelse af kommunens andel, men beløbet er dog inden for rammen og forventes godkendt. Det noteres i øvrigt at Bo Poulsen og Grethe Hassing er tegningsberettigede i forbindelse med jordkøbet og kan underskrive på klubbens vegne.
 - c. Vedr. låneomlægning forventes desværre først endelig afklaring efter nytår, og at vi her skal lægge 10% af købesummen (på 1.200.000,-) selv – dvs. 120.000,-. Afklaring af sagen med det siddende byråd er ikke realistisk.
 - d. Vedr. tilbagebetaling af gæld til DGI fortsætter betaling med 30.000 pr. måned. Ved årsskiftet resterer 120.000,-
 - e. Vedr. fejl i opkrævning som skrevet rundt d. 10/11, er det rabat-satsen ved flere ugentlige hold der er gået galt i systemet, så der er givet forkerte rabatter. Allerede 1/3 har indbetalt, og resten forventes at gå ind uproblematisk
 - f. Høj udgift til vand. Formentligt grundet en regning fra sidste år, der er betalt i indeværende regnskabsår. Lone undersøger hvordan udledningsafgiften er fordelt i stald og øvrige steder, da der kan være noget sparet ved at tage vand til hallerne andetsteds fra. Fx fra kilden ved foldene.

2. Beretning fra daglig leder/berider, herunder bemanding, opstaldning, undervisning og elevheste/-ponyer
 - a. Fremgang på enetimer og der er fundet lidt mere plads i elevafdelingen. Mangler fortsat ældre stabile elevheste og -ponyer. Niels har forhørt hos Per Thybo, der trods velvilje aktuelt ikke har nogle emner i stalden.
 - b. Kasper drosler lidt ned tid og arbejdsopgaver. Der arbejdes på en løsning, der tilgodeser begge parter behov. Henrik har sidste uge i denne uge. Pia overtager efter planen rengøringstjansen, hvilket potentielt frigør timer fra Helle der evt. kan overtage noget arbejdet med indluk af heste.
 - c. Der arbejdes på at etablere en longeringsrotunde dels for at skåne bundene, dels for at give lidt støtte til yngre/urutinerede heste
 - d. Industrivaskemaskinen indkøbt og virkede ikke, sælger ville ikke tage den tilbage. Der arbejdes på en ny løsning
3. Nyt fra forretningsudvalget
 - a. DLPI – Dansk Landbrugsplast Indsamling. Der afhentes og faktureres for 1.5 ton ad gangen, hvilket vil tage os noget tid at samle. Der arbejdes videre i en anden løsning, og kigges ind i om fremtiden byder på mere affaldssortering end vi aktuelt gør. Bo kontakter Viborg Renovation vedr. muligheder.
4. Opfølgning på punkter fra sidste møde
 - a. Sparekassen Danmark og muligheden for at nedjustere projektet og anvende beløbet til skift af vinduer i ponystalden
 - i. Pengene givet i sin tid til renovering af elevstalden. Besøg i dag fra tømrer, der i sin tid har givet tilbud. Der vil blive tilsendt et nyt tilbud og fonden kontaktes på ny.
 - b. “Nyt fra Bestyrelsen”. Anette har lavet et skriv og rundsendt. Skal godkendes
 - i. Enkelte justeringer, så er det klar
 - ii. Fremadrettet ej behov for bestyrelsens godkendelse; sendes i stedet til Lone for rettelse af evt. faktuelle fejl
 - c. Opfølgning vedr. sag fra springstævne; DRF og Institut for Sportsdommere
 - i. Der er ikke sket yderligere. Bo kontakter DRF på ny.
 - d. Hvordan gik facilitetsbesigtigelsen?

- i. Lone fremviste forbedringer med blandt andet nyt lys og nye bunde. Kommer med i ny beregning for tilskud næste år. Ingen utilfredsheder
- e. Brugerbetaling på skridtbåndet, afsøgning af markedet
 - i. Skridtbåndet er fra 2006
 - ii. Et nyt koster 150.000,- + moms
 - iii. Ikke mange klubber har faciliteten til rådighed. I private stalde er det en dyr løsning. Prisdé 500 kr. pr. måned for dagligt forbrug, 250 for 2-3 gange ugentligt, og et bestemt beløb pr. gang.
 - iv. Præsenteres på opstaldermøde og en liste med brugere hænges ved skridtbåndet sammen med en seddel til brug pr gang mhp. fakturering bagudrettet som med wrap/halm/spåner.
- f. Forsyningssvigt opfølgning. Skal vi have fat i extra vandbeholdere og opstarte rotation?
 - i. Grethe har kontaktet Energi Viborg, der i tilfælde af forsyningssvigt på vand i løber af 3 timer, hvis alt går vel, vil kunne reetablere vandforsyning. Anbefales at der også til hestene sørges for vand til 3 dage, evt. i extra indkøbte beholdere.
 - ii. Der vurderes ikke behov herfor, da der er en boring ud mod Vejlevej v. elevfolden der vedvarende giver frisk vand og vil kunne anvendes. Årligt tjek af at den fortsat giver vand.
- g. Medlemsaktier/folkeaktier
 - i. Maria online møde med Hans Eriksen fra DGI, hvor vi ikke er medlem. Vi er medlemmer af DIF. Det koster ca. 4000,- for et årsmedlem (1. år gratis. Kalenderår?). Der er en platform, der er godkendt til brug for såkaldte 'folkeaktier'. Skal vi udenom dette er der en del juridiske og skattemæssige faldgruber vi skal have styr på.
 - ii. Maria har juridisk kontakt, der kan hjælpe med ordlyden.
 - iii. Vi kan komme i gang så snart vi er medlem af DGI, hvilket der er enighed om, at vi skal være.

5. Beretning fra udvalg

a) Kommunikations- og SoMe-udvalg

- i. Nyhedsbrev på vej
- ii. Vi arbejder på et møde inden længe
- iii. Problematisk med adgang til Facebook-siden, fordi den i sin tid er oprettet af tidligere medlem, hvilket besværliggør nye adgange. Annemette arbejder videre i adgange

- iv. Kommer der en udfordring, når de 15 årige måske snart ikke må anvende sociale medier? Vi har det i baghovedet.
- b) Aktivitets- og frivilligheds udvalg
 - i. Der er meldt ind på at dække bar til kommunens julefrokost, giver 14.000,- til klubkassen, der øremærkes til springmateriel; gerne inkl. et Viborg Rideklub spring.
 - ii. Der lægges snart plan for næste års arrangementer
 - iii. Idé til anvendelse fremadrettet; materiel til etablering af to opsadlingspladser under halvtaget når også halm-containeren kommer på plads
 - iv. I går frokost og feedback. 4 ryttere tilmeldte og fik intensiv feedback og efterfølgende brunch. Planlægges fremadrettet to gange årligt, så snart klubstævnerne ligger på plads.
- c) Cafeteriaudvalg
 - i. Intet nyt
- d) Sponsorudvalg
 - i. Der søges aktivt en masse fonde
 - ii. Afslag fra GF-forsikring
 - iii. Der skal søges om tilskud til industriopvaskemaskine
- e) Ponyudvalg
 - i. Ministævne 20/12
- f) Skovudvalg
 - i. Intet nyt
- g) Sports- og stævneudvalg
 - i. Klubstævne om knap 14. dage og springstævne til nytår
- h) Junior-udvalg
 - i. Nyt udvalg for og af de mindre
 - ii. Arrangement med pyntning af kagehuse gået godt
- 6. Opstaldermøde november, samt planlægning af datoer for to opstaldermøder 2026 til årshjulet
 - i. Punkter på kommende møde
 - 1. 27/11 kl. 18.00
 - 2. Opridsning af regler for brug af haller, longering mv.
 - 3. Introduktion af brugerbetaling på skridtbånd
 - 4. Medlemsaktier
 - 5. Genopfriskning af åbningstider og aftaler med personalet hvis man kommer uden for åbningstid.
 - 6. Maria og Anette deltager
 - ii. Hyppighed diskuteres, enes om at to gange pr. år er passende

- iii. Jf. årshjul er juni og december tidligere besluttet. Det besluttet at sidste uge i maj og sidste uge i november er realistisk at satse på næste år

7. Indførsel af beslutningsreferat

- a. Kort oversigt over beslutninger, ansvarlig og deadline fra møde til møde
- b. Maria er ansvarlig i første omgang
- c. Omdøbes til aktionsliste og kommer ud efter hvert møde

8. Eventuelt

- a. Buket bestilt til Kristian fra bestyrelsen. Der kan overføres 59 kr til Anette 24666332 – slettes inden offentliggørelse af referat
- b. Rekruttering af frivillige til stævner er fortsat vanskeligt. Snak om gode råd givet af ridenetværket/idrætsrådet. Her blandt andet lagt vægt på at bruge relationerne så personalet fx spørge mere direkte til dem de underviser og deres forældre
- c. Grethe tager indhegning af naturområder med til møde i ridenetværket til diskussion af om det er noget vi skal stå sammen om at forholde os til
- d. Snak om ulve set ved Danehøj. Vi har ingen heste ude om natten, og tidspunktet er rykket for udluk om morgenen, så de ikke går ude i mørket længe. I øvrigt ikke stor risiko for, at ulvene tager hest, hvis man kigger på beretninger fra både ind- og udland
- e. Generalforsamling; Bruno, Bo, Grethe og Ingelise er på valg, herudover begge suppleanter (Anette og Søren). Ved december-mødet meddeles hvem der genopstiller.